



## 1. Square-Dance-Club im Bäderland Bayerische Rhön feiert 20 Jahre Saaletal-Dancers Bad Bocklet

### First square dancing club in the Bäderland Bayerische Rhön celebrates 20th anniversary of Saaletal-Dancers Bad Bocklet

*Gerti Zieg, Secretary der Saaletal-Dancers*

In September 1998, the American caller "Schatzilein" ["darling, sweetie" in English; translator's note] set out to find a new location and new square dancers. His search ended in Bad Bocklet. Sixteen curious men and women learned the principles and basic calls of square dancing in the VHS [adult education centre; translator's note]. On August 7, 1999, they were solemnly admitted to the square dancing family through their graduation. Everybody enjoyed their new hobby, and so it was unanimously decided to found a club.

Already in summer, on 1 September 1999, the entry into the register of associations was made. A new class with 9 students was started in the same month, on 17 September. "Biedermeier-Dancers" was chosen as club name as the health resort Bad Bocklet is known as "Biedermeierbad". The club logo shows the stylized version of the stagecoach of 1939, which still today in summer takes tourists and spa guests as passengers between Bad Bocklet and Bad Kissingen.

IN 2007, the club name was changed as more and more often a false association was made between "Biedermeier" and square dance – in the club as well as in public ["bieder" implies "plain, conservative, unsophisticated"; translator's note].

After many suggestions and discussions in the club, the new name was decided on in a second ballot on 14 September 2019.

Anno 1998 im September machte sich der amerikanische Caller "Schatzilein" Danny Turnbow auf die Suche nach einem neuen Ort und neuen Square-Dancern. Die Suche endete in Bad Bocklet. Sechzehn interessierte Männer und Frauen erlernten in der VHS die Grundsätze und Grundfiguren des Square Dance. Sie wurden mit der Graduation am 8. August 1999 feierlich in die Familie der Square Dancer aufgenommen. Alle genossen ihr neues Hobby sehr und so entschlossen sie einstimmig, einen Club zu gründen.

Es folgte noch im Sommer, am 1. September 1999, der Eintrag ins Vereinsregister.

Im gleichen Monat, am 17. September, begann eine neue Class mit 9 Students.

Als Name des Clubs wurde "Biedermeier-Dancers" ausgewählt, weil der Kurort Bad Bocklet als "Biedermeierbad" bekannt ist. Im Vereinslogo findet man stilisiert die Postkutsche von 1939, welche noch heute im Sommer zwischen Bad Bocklet und Bad Kissingen Kurgäste und Touristen als Fahrgäste aufnimmt.

Im Jahre 2007 kam es zu einer Änderung des Clubnamens, nachdem immer häufiger im Club und auch in der Öffentlichkeit ein falscher Zusammenhang zwischen Biedermeier und Square-Dance interpretiert wurde.

Nach vielen Vorschlägen und Diskussionen im Club entschied eine Stichwahl am 14.6.2007 über den neuen Namen. Die

The "Biedermeier-Dancers" had turned into the "Saaletal-Dancers Bad Bocklet". The entry into the register of associations was made on October 14, 2007.

The name in our badge with the stagecoach now reminds you of the regional river, the Franconian "Saale". It rises in Alsleben and Trappstadt, is 140 km long and flows into the Main at Gemünden.

This way the club badge shows a proud attachment to the health resort Bad Bocklet in the "Bäderland Bayerische Rhön".

That was a reason to celebrate. In October 2007, many square dancers from all over Germany showed up at the party.

Right from the start the Saaletal-Dancers appeared in public; e.g. at market festivals, the Rakoczy festival Bad Kissingen, the country festival Diebach, summer festivals in homes for the elderly, country fairs and others. Every year in August there is a dance in the spa gardens on a Sunday morning. There is a carnival party, and now and then the club invites a caller from abroad as a highlight. In the last years, the square dancers have especially participated in Bad Kissingen's holiday projects for kids with parents and in cultural events. They also danced at private birthday parties.

This year, on **July 6, 2019**, the club will celebrate its 20th anniversary with guest caller Ulli Hantke from Würzburg. The Zehnhalle in Aschach was booked for this event.

Interested? Flyer at:

<http://www.saaletal-dancers.de>

Translated by Helmut Reitz

"Biedermeier-Dancers" waren zu den "Saaletal-Dancers Bad Bocklet" geworden. Dies wurde am 14.10.2007 ins Vereinsregister eingetragen.

Es gab nun neben der Postkutsche im Badge auch noch den Heimatfluss, die fränkische Saale. Sie entspringt in Alsleben und Trappstadt, ist 140 km lang und mündet bei Gemünden in den Main.

Das Club-Badge zeigt demnach eine stolze Verbundenheit mit dem Kurort Bad Bocklet im Bäderland Bayerische Rhön.

Das musste dann auch gefeiert werden. Im Oktober 2007 erschienen zum Fest viele Square-Dancer aus ganz Deutschland.

Von Beginn an traten die Saaletal-Dancers Bad Bocklet in der Öffentlichkeit auf; z.B. Marktfeste, Rakoczyfest Bad Kissingen, Countryfest Diebach, Sommerfeste im Seniorenheimen, Gartenbauverein, Kirchweihfeste u.a. Jedes Jahr im August wird an einem Sonntagnachmittag im Kurpark getanzt. Es gibt eine Faschings-Party, und hin und wieder lud der Club einen Caller aus dem Ausland als Highlight ein. Die letzten Jahre beteiligten sich die Square-Dancer verstärkt in Bad Kissingen am Ferienprogramm für Kinder mit Eltern und kulturellen Veranstaltungen. Auch privat an Geburtstagspartys gab es Auftritte.

In diesem Jahr feiert der Club mit dem Gastcaller Ulli Hantke aus Würzburg am **6.Juli 2019** sein 20-jähriges Bestehen. Dafür wurde die Zehnhalle in Aschach gebucht.

Interessiert? Flyer unter:

<http://www.saaletal-dancers.de>